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گفته  خزعلی  خانم  جمهور  رئیس  خانواده  و  زنان  امور  معاون 
هم  دعوت  کشور  وزارت  حجاب  جلسات  در  را  »ما  است: 
می گرفتند«  تصمیم  خانم ها  برای  آقایان  بیشتر  و  نمی کردند 
معاون  به  حجاب،  مهم  موضوع  در  کشور  وزارت  واقعاً  اگر 
زنان  سایر  و  وی  و  بوده  بی اعتنا  زنان،  امور  در  رئیس جمهور 
حجاب،  برای  سرنوشت ساز  جلسات  در  را  موضوع  با  مرتبط 
معاون  اولاً  که  است  این  نشان دهنده  نمی کرده،  دعوت 
رئیس جمهور این قدر ضعیف بوده که وی را در مهمترین مسئله 
معاونت  این  که  موقعی  نمی کرده اند.  دعوت  زنان،  به  راجع 
چگونه  کند  دفاع  خود  قانونی  حق  از  نتواند  ریاست جمهوری 
می خواهد از حقوق زنان یک کشور دفاع کند؟ ثانیاً هنگامی که 
در بدنه دولت اختلاف و تعارض رخ می دهد باید طرفین با نظر 
رئیس جمهور، مشکل را حل کنند. چرا چنین نکردند؟ نخواستند 
یا نتوانستند؟ ثالثاً وزارت کشور یک وزارت سیاسی و امنیتی 
است و موضوع حجاب، فرهنگی، اعتقادی و دینی است و باید 
وزارتخانه ها و نهادهایی عهده دار آن شوند که ماهیت فرهنگی 

و اعتقادی دارند.
زنان  و  دختران  توسط  حجاب«  »اقناعی  پذیرفتن  هدف،  اگر 
است باید به سمت نهادینه کردن آن در روح و روان آنان رفت 
و با ابزار و روش و منش فرهنگی و اعتقادی، به باورسازی و 
درونی شدن حجاب در جامعه زنان پرداخت و حتی مردان آنها 
را نیز در این مسیر، باورمند کرد. باید بدانیم غیر از این روش، 
می دهد  معکوس  نتیجه  بلکه  نمی دهد  نتیجه  دیگر  روش های 

همچنان که متاسفانه در همه نقاط کشور شاهد آن هستیم.

دکتر محمدمهدی جعفری زاده

تحلیل این خبر را در ستون  »تحلیل خبر« بخوانید

 

اگر هدف، »پذیرفتن اقناعی حجاب« 
است، باید...

دکتر محمدمهدی جعفری زاده
تحلیل خبر

دکتر محمدمهدی جعفری زاده
یادداشت 
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کل ظرفیت صنعت برق برای تأمین برق پایدار به کار گرفته شده است . پایداری برق ، همراهی و همدلی بیشتر مردم را طلب می کند.
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مدیرعامل آبفا فارس:

 باید برای کاهش ۲۰ لیتری 
سرانه مصرف در جامعه 

تلاش کنیم
2

2

مالیات فرآورده های نفتی از 

مصرف کننده نهایی دریافت می شود

رئیس انجمن داروسازان تهران:

اگر صنعت دارویی به روز نشود، 
کل نفت کشور جوابگوی واردات 

دارو نخواهد بود
1

سخنگوی شهرداری شیراز خبر داد؛

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس تاکید کرد؛

قائم مقام شهردار شیراز:

خطوط چهارگانه مترو شیراز قطعه ای از 

مسیر مطالعات جامع حمل ونقل است
2

تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور : 

وزیرکشوردربارهگشتارشادتصمیممیگیرد

4

را  خودروسازان  در  مدیریت  داریم  آمادگی  گفت:  صمت  وزیر 
واگذار کنیم اما این واگذاری باید در راستای افزایش تولید باشد.

به گزارش خبرگزاری  مهر،   عباس  علی آبادی گفت: استفاده حداکثری 
یک  اساسی  قانون   ۴۴ اصل  با  مطابق  خصوصی  بخش  ظرفیت  از 
ضرورت است اما تحقق این ضرورت، مستلزم رعایت مواردی از جمله 

اهلیت شناسی است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: در صنعت خودرو، بعد از اینکه به 
یک ثبات مناسب برسیم امکان اینکه واگذاری ها را انجام دهیم، وجود 
دارد. اکنون آماده هستیم مدیریت در خودروسازان را واگذار کنیم به 
شرط اینکه واگذاری به نحو صحیح انجام شود. البته خصوصی شدن به 

تنهایی نمی تواند خوب باشد، مدیریت خصوصی اگر از ظرفیت های 
دولتی  مدیریت صحیح  اندازه  به  است  ممکن  نباشد،  برخوردار  مناسب 

هم نباشد.
ابزارهایی استفاده می کند که  علی آبادی ادامه داد: بخش خصوصی از 
اگر آن ابزارها، در راستای تولید باشد، مؤثر است و اگر نباشد، ممکن 
استفاده  منفعت  ابزار  از  بخش خصوصی  زیرا  باشد  هم  بازدارنده  است 
می کند.وی همچنین درخصوص تولید یک میلیون و ۷۰۰ هزار خودرو، 
گفت: امسال تلاش داریم با توجه به شعار سال، حدنصاب جدید تولید 
خودرو را ثبت کنیم از این رو امیدوارم تا پایان سال به تولید یک میلیون 

و ۷۰۰ هزار خودرو برسیم.

وزیر صمت:

آرش محبوبی، رئیس انجمن داروسازان تهران به رویداد ۲۴ می گوید 
اما  بود  از طریق وام  تأمین ریال  ارز،  برای  »راه جبران کمبود ریالی 
بانک مرکزی در این زمینه همکاری خوبی با ما نداشت؛ به همین علت 

میزان ثبت سفارش دارو نسبت به ادوار قبلی نیز کاهش یافته است.«
فرسوده شدن  تا  دارو  کمبود  از  دارو،  بحران های صنعت   |  ۲۴ رویداد 
صنایع تولیدی، چالشی سخت در پیش روی رئیس جمهور جدید است. 
انتظار  این  درمان،  و  بهداشت  حوزه  در  پزشکیان  سابقه  به  توجه  با 
و  دارو  مسئله کمبود  به  نسبت  او شکل گرفته که هرچه سریع تر  از 

به روزرسانی تأسیسات آن اقدام کند.
آرش محبوبی، رئیس انجمن داروسازان تهران، معتقد است که میزان 
می دهد  اختصاص  خود  به  را  قابل توجهی  ریالی  حجم  دارو،  واردات 
که  است  معتقد  همچنین  او  است؛  خطرناک  درازمدت  مسئله  این  و 
به روزرسانی تجهیزات داروسازی، جز اولویت های اصلاحی این صنعت 
است. او در این باره به »رویداد ۲۴« می گوید: »ما یک فهرست دارویی 
داریم که تعداد اقلام آن بیش از هزار قلم است. بنابراین به طور عمومی 
نمی توان گفت درگیر کمبود یا وفور هستیم. ما دوره هایی داشتیم که 
کمبودهایمان به ۲۰۰ قلم هم رسیده است. در بازار دارویی کشور بیش 
از ده  قلمی در داخل می سازیم. کمتر  از جهت  را  دارو  از ۹۰ درصد 
درصد از دارو را وارد می کنیم. نکته جالب اینجاست که آن ۱۰ درصد، 
از نظر ریالی، نزدیک ۵۰ درصد حجم بازار است. شما تصور کنید آن 
۹۰ درصد هم به شکل این ۱۰ درصد دربیاید و صنایع دارویی نتوانند 
تولید کنند. در آن صورت اگر کل نفت کشور را هم بدهیم، داروی 
برسیم.  دارو  صنعت  داد  به  باید  ما  نمی شود.  تأمین  کشور  نیاز  مورد 
دارو در حال  تولید  است و روزانه  دارو یک صنعت روزآمد  صنعت 
تغییر است. ما باید فناوری و زیرساخت ها را دائم به روز کنیم؛ نسبت 
به دوره های قبلی این به روزرسانی ها خیلی کمتر انجام می شود. به علت 

کمبود پول این به روزرسانی ها انجام نشده است.«
وی معتقد است که دخالت نهادهای غیرمتخصص در حوزه قیمت گذاری 
او  است؛  شده  زمینه  این  در  اساسی  چالش های  باعث  دارو،  توزیع  و 
می گوید: »وقتی کل سیستم قیمت گذاری دارو را به نرخ گذاری دولتی 
دارویی  مناسب، خدمات  نرخ گذاری  عدم  در صورت  می کنیم،  تبدیل 
می دهد.  نشان  را  در کمبود خود  بحران  این  می شود.  مواجه  بحران  با 
در نتیجه یکی از نگرانی های جدی صنعت دارو، نرخ گذاری دستوری 
و کمبود است. یکی از نگرانی هایی که در سال های اخیر تشدید شد، 
نهادهای غیرمتخصص در دارو است. شورای رقابت در تولید  دخالت 
و توزیع دخالت کرد و هرکدام از این دخالت ها ضربه ای به وضعیت 
دارویی کشور بود. امیدواریم در این دولت صنعت دارو به عنوان یک 
تصمیم  آن  برای  صلاحیت  فاقد  افراد  و  شود  نگاه  تخصصی  صنعت 

نگیرند.«
چرا طرح دارویار موفق نشد؟

ریال  و  ارز  تأمین  با  است که  معتقد  تهران،  داروسازان  انجمن  رئیس 

کافی، ثبت سفارش ها به دقت انجام شده و کمبودی رخ نخواهد داد؛ 
او می گوید: »اگر برنامه ریزی مناسب باشد، تأمین ارز مناسب صورت 
بگیرد، ریال مناسب تأمین شود، کمبودی نخواهیم داشت. در سه سال 
اخیر برای ثابت نگه داشتن قیمت دارو، طرح دارویار تصویب شد. در 
این طرح قرار شد تفاوت قیمت ارز توسط سازمان برنامه و بودجه تأمین 
شود و بیمه ها نیز سهم خود را پرداخت کنند تا ریال به موقع وارد چرخه 
دارو شود. در عمل بیمه ها به تعهدات خود عمل نکردند، سازمان برنامه 
بیمه ها بدون دلیل منطقی، پرداخت  و بودجه هم خوب عمل نکرد و 
پول داروخانه ها را به تعویق انداختند و ورود ریال به دارو دچار مشکل 
شد. ما ارز برای خرید مواد اولیه داشتیم اما ریالی برای خرید ارز نبود. 
راه جبران این مسئله تأمین ریال از طریق شبکه بانکی از طریق وام بود؛ 
بانک مرکزی در این زمینه هم همکاری خوبی با ما نداشت. میزان ثبت 

سفارش دارو نسبت به ادوار قبلی نیز کاهش یافته است.«
محبوبی در ادامه از نقاط مثبت صنعت دارویی و انتظارات فعالان این 
جهت  از  کشور  دارویی  »وضعیت  می گوید:  رئیس جمهور  از  عرصه 
در  دیگر  صنایع  نسبت  به  بالاست.  بسیار  داروسازی  صنعت  ظرفیت 
قیمت  ایران  در  نیز  دارو  است.  وسیعی  صنعت  دارو  خارج،  و  داخل 
بالایی ندارد. داروخانه ها نیز شبکه دسترسی قابل توجهی ایجاد کرده اند 
و دارو و خدمات دارویی جز معدود کالاهایی ست که در تمام کشور 
قیمت یکسانی دارد. از این جهت فرصت هایی برای صنعت دارو وجود 

دارد. 
بروند. در طرح  این است که سراغ متخصصین  از پزشکیان  ما  انتظار 
کنند.  اصلاح  را  مسیر  و  باشند  پایدار  منابع  تأمین  دنبال  دارویار 
شود.  فراهم  نیز  خانواده  پزشک  و  الکترونیک  نسخه های  زیرساخت 
از بحث مصرف القایی و سوءاستفاده های احتمالی در قالب اجرا ناقص 

نسخه الکترونیک جلوگیری شود.«
دارو،  نرخ  داشتن  نگه  ثابت  جهت  دولت  فشار  با  اخیر  سال  سه  در 
بحران های شدیدتری از گرانی دارو پیش آمده است. بحران هایی که 
قاطعی  موضع گیری  باید  پزشکیان  و  می دهند  نشان  با کمبود  را  خود 
نسبت به آن داشته باشد. کاهش ثبت سفارش های دارویی و عدم تأمین 
ماه های پیش رو  برای  بابت آن، شرایط خطرناکی  ارز و ریال کافی 

دارو رقم زده است.

رئیس انجمن داروسازان تهران:

استاندار فارس:

باید مبارزه با فساد خط قرمز 

مدیران در استان باشد
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افزایش درآمد کشاورزان فارس 
با توسعه کشت گیاهان دارویی

انسیه خزعلی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه پس چرا نوع پوشش 
آن ها یکسان است و آدم احساس می کند که هماهنگ شده هستند، 
گفت: این را باید از وزارت کشور بپرسید. البته ما را در جلسات حجاب 
خانم ها  برای  آقایان  بیشتر  و  نمی کردند  هم  دعوتمان  کشور  وزارت 

تصمیم می گرفتند.
 رویداد ۲۴| انسیه خزعلی، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
و  کشور  وزیر  دستور  با  ارشاد  گشت  می گوید  سیزدهم  دولت  در 

زیرمجموعه اش پیاده شد. 
خانواده  و  زنان  امور  معاون  خزعلی،  انسیه  ایران،  دیدبان  گزارش  به 
رئیس جمهور در دولت سیزدهم گفت و گویی انجام داده که بخشی از 

آن به شرح زیر است:
و  حجاب  مسئله  با  ارشاد  گشت  برخورد  نوع  دارند  اعتقاد  خیلی ها 
بی حجابی، بستگی به دولتی دارد که رأس کار هست؛ یعنی مثلًا در 
دولت آقای خاتمی به یک شیوه برخورد می شود و در دولت آقای 

احمدی نژاد به شیوه ای دیگر؛ شما به این مسئله اعتقاد دارید؟
به هر حال مؤثر است. چون وزیر کشور و زیرمجموعه اش هستند که 
می توانند درباره نوع روش ها تصمیم گیری کنند. یعنی سلوکی را که 
با دستور وزیر کشور  باشد،  این زمینه داشته  زیرمجموعه می تواند در 

مشخص می شود.
متفاوت  برخورد  نوع  دولتی،  هر  در  کشور  وزیر  دستور  با  یعنی 

می شود؟
به هر حال مؤثر است چه کسی وزیر کشور باشد، ممکن است در کل 

مسئله تاثیرگذار نباشد، ولی در نوع برخورد مؤثر است.
حجاب بان  بحث  بود،  مطرح  سیزدهم  دولت  در  که  مسائلی  از  یکی 
در متروها بود. وزیر کشور همیشه اذعان می داشت که ما حجاب بان 

در  از خانم ها  زیادی  تعداد  مشاهده کرده ایم که  بعضاً  ما  ولی  نداریم، 
مترو تذکر حجاب می دهند، آیا چنین چیزی وجود دارد یا نه؟

تا جایی که من می دانم، به ما گفتند نیروهای مردمی هستند که چنین 
بخش های  در  مردمی  نیروهای  از  خیلی  می کنند.  اداره  را  برنامه هایی 

مختلف، در پارک ها و در محیط های مختلف هستند.
احساس می کند که  است و آدم  یکسان  نوع پوشش آن ها  پس چرا 

هماهنگ شده هستند؟
حجاب  جلسات  در  را  ما  البته  بپرسید.  کشور  وزارت  از  باید  را  این 
خانم ها  برای  آقایان  بیشتر  و  نمی کردند  هم  دعوتمان  کشور  وزارت 
هم  خانمی  عضو  هیچ  مربوطه  کارگروه  معمولًا  و  می گرفتند  تصمیم 
نداشت. در آن جا ما چند بار هم اعتراض کردیم و شنیدم یکی دو بار 

در این جلسات، دست آخر خانم ها را هم دعوت کردند.
آیا خانم هایی که در مترو تذکر حجاب می دهند، می توانند مانع ورود 

خانم های بدحجاب و بی حجاب به متروها شوند؟
احتمالًا می توانند و لابد مجوز دارند که این کار را انجام می دهند. بله 

احتمالًا مجوز گرفته اند.

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور : 

وزیرکشوردربارهگشتارشادتصمیممیگیرد
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